



هيئة الشارقة للتعليم الخاص  
SHARJAH PRIVATE EDUCATION AUTHORITY

تعميم رقم ( 63 ) لسنة 2021 م

بشأن الفئات المستثناة من التعليم الحضوري في المدارس الخاصة في الشارقة خلال العام الدراسي 2021 - 2022

Circular No. (63) of 2021

Regarding the exemptions from face-to-face learning at private schools in Sharjah during the 2021-2022

**Dear Schools Principals**

Sharjah Private Education Authority is pleased to extend its warmest greetings to you.

Following Circular no. 56 regarding the full return to attendance education, attached is a list of categories exempted from attendance education in schools with the requirements needed to grant the exemption.

**Your cooperation is highly appreciated...**

**Best Regards...**

السادة/ مديري المدارس الخاصة المحترمين

تهديكم هيئة الشارقة للتعليم الخاص أطيب التحيات وأصدق الأمنيات،،،

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه وإحافاً بالتعميم رقم (56) لسنة 2021 بشأن العودة الكاملة للتعليم الحضوري نرفق لكم أدناه الفئات المستثناة من التعليم الحضوري في المدرسة والمتطلبات الواجب توفرها لقبول الاستثناء .

شاكرين حسن تعاونكم،،،

وتفضلوا بقبول فائق التقدير والاحترام،،،

صدر بتاريخ : 2021/10/27

علي أحمد الحوسني

مدير هيئة الشارقة للتعليم الخاص



هيئة الشارقة للتعليم الخاص  
SHARJAH PRIVATE EDUCATION AUTHORITY

مرفق الاستثناءات





## الفئات المستثناة من التعليم الحضوري

المتطلبات	الاستثناءات
تقرير طبي مفصل ومصدق من وزارة الصحة ووقاية المجتمع من قبل طبيب مرخص من وزارة الصحة ووقاية المجتمع، والذي يكون إما استشاريًا أو متخصصًا في تخصصه الطبي. يجب توجيهه / تقديم التقرير الطبي إلى العيادة المدرسية للطالب لتوصية التعلم عن بعد للطالب لفترة زمنية محددة، بعد وصف الحالة الصحية للطالب وإثبات دليل خطر الإصابة بمرض COVID-19 إذا كان الطالب مريض جسديًا للذهاب إلى المدرسة.	1. الطلاب المصابون بمرض مزمن نشط عالي الخطورة. أيضًا، الطلاب الذين يعانون من نقص المناعة بسبب مرض مزمن نشط أو الطلاب الذين يتناولون الأدوية المثبطة للمناعة على المدى الطويل .
تقرير طبي مفصل ومصدق من وزارة الصحة ووقاية المجتمع من قبل طبيب مرخص من وزارة الصحة ووقاية المجتمع ، والذي يكون إما استشاريًا أو متخصصًا في تخصصه الطبي. يجب توجيهه / تقديم التقرير الطبي إلى العيادة المدرسية للطالب مع توصية التعلم عن بعد للطالب بعد وصف الحالة الصحية للمريض / المرضى في المنزل وإعفائهم من تلقي لقاح COVID-19. يجب أن يوضح التقرير الطبي أيضًا دليلًا على خطر الإصابة بمرض COVID-19 من قبل مريض المنزل إذا كان الطالب يرتاد المدرسة جسديًا.	2. الطلاب الأصحاء الذين يعيشون مع مريض / مرضى مصابين بمرض مزمن شديد الخطورة ، والذين لديهم إعفاء طبي من تلقي لقاح COVID-19.
وثيقة / وثائق رسمية مصدقة من سفارة / قنصلية دولة الإمارات العربية المتحدة في موطن الطالب والتي تعرض الأدلة لسبب عدم قدرتهم على العودة إلى دولة الإمارات العربية المتحدة. يجب توجيهه / تقديم هذه الوثيقة / الوثائق إلى إدارة المدرسة المعنية لاتخاذ القرار.	3. الطلاب المحتجزون في وطنهم (أي خارج دولة الإمارات العربية المتحدة) لأسباب تتعلق بـ COVID-19.
قرار لجنة COVID-19 عند الانتهاء من عملية التحقيق في الحالة التي تجربها هيئة الصحة في الشارقة.	4. الطلاب المعزولين / المحجورين صحيا خلال فترة العزل / الحجر الصحي.





### Categories exempted from attendance education in schools

Exemptions	Requirements
1. Students with active high-risk chronic disease. Also, students who are immunocompromised because of active chronic disease or students on long-term immunosuppressive medication.	MOHAP-attested detailed medical report by a MOHAP-licensed Physician, who is either a Consultant or Specialist in his/her medical discipline. The medical report shall be addressed/presented to the Student's School Clinic recommending distant learning for the student for a specific period of time, after describing the student's health condition and demonstrating evidence towards the risk of contracting COVID-19 disease if the sick student is physically attending school.
2. Healthy students living with patient/s with high-risk chronic disease, who have medical exemption from receiving the COVID-19 vaccine.	MOHAP-attested detailed medical report by a MOHAP-licensed Physician, who is either a Consultant or Specialist in his/her medical discipline. The medical report should be addressed/presented to the Student's School Clinic recommending distant learning for the student after describing the health condition of the household patient/s and that they are exempted from receiving the COVID-19 vaccine. The medical report should also be demonstrating evidence towards the risk of contracting COVID-19 disease by the household patient if the student is physically attending school.
3. Students who are held up in their home country (i.e. outside the UAE) due to COVID-19 related reasons.	Official document/s attested by the UAE Embassy/Consulate in the student's home country demonstrating evidence towards the reason behind their inability to travel back to the UAE. This document/s shall be addressed/presented to the concerned school administration for decision.
4. Isolated/quarantined students, during the isolation/quarantine period.	The COVID-19 Committee's Decision upon completion of the case investigation process undertaken by the health authority in Sharjah.

